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Høringssvar vedr. handleplan for ”Endnu bedre folkeskoler i Furesø” 
 
Solvangskolens bestyrelse takker for muligheden for at kommentere udkast til handleplan for ”Endnu bedre 
folkeskoler i Furesø”. 
 
Solvangskolens bestyrelse har følgende bemærkninger til det fremsendte materiale: 
 

- Helt overordnet bakker bestyrelsen op om kommunens ønske om at skabe et mere balanceret 
elevoptag på alle skoler i kommunen. Et balanceret elevoptag handler dog ikke alene om den socio-
økonomiske fordeling, men også om et tilnærmelsesvis ligeligt antal elever i alle klasser på tværs af 
alle skolerne i Furesø Kommune. 

- Bestyrelsen er bekymret for, at tilgangen af elever til Solvangskolen kan give meget store klasser 
med risiko for, at skolen kommer i en situation, hvor klasser skal brydes op, eller hvor der skal gives 
dispensation for mere end 28 elever i klassen. Skolen har allerede nu flere klasser, hvor elevtallet er 
tæt på 28 elever, hvilket ikke er optimalt for elevernes læring. 

- Basiseleverne i kommunen er samlet på Solvangskolen, hvilket fungerer rigtig fint. Hovedparten af 
disse elever fortsætter og bør fortsætte i skolens almindelige klasser, hvor de har dannet gode 
relationer og netværk til stor gavn for deres fortsatte trivsel og faglige læring. Da antallet af elever 
samt deres alder varierer i basisklasserne – og da tilgangen af disse elever ikke kan forudses flere år 
i forvejen – er det derfor ikke hensigtsmæssigt at fylde skolens klasser op til det maksimale antal 
rent lovmæssigt. 

- Henstilling: Vi henstiller derfor til, at der regnes en buffer ind i elevtallet pr. klasse på 
Solvangskolen, så der også i fremtiden bliver plads til den gennemsnitlige tilgang af basis-elever 
baseret på de seneste 5-10 års udvikling. 

- Bestyrelsen ønsker ikke at pege på et af de tre fremsatte forslag, men vægter en sikker skolevej for 
alle elever. 

 
 
 
Med venlig hilsen 
 
Skolebestyrelsen på Solvangskolen


